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Onderwerp Statenbrief: Stand van zaken proces Jaarrekening 2017 
 
Voorgestelde behandeling: ter informatie 
 
 
 
Geachte dames en heren, 
 
 
Middels deze statenbrief willen wij u informeren over de voortgang met betrekking tot het jaarrekeningproces 
2017. Gezien het feit dat de nieuwe statenperiode 2019 – 2023 net van start is gegaan, hechten we er belang 
aan om eenieder van u op een zorgvuldige wijze te informeren over dit lopende dossier. Dat doen wij op dit 
moment ook (in principe wekelijks) in het fractievoorzittersoverleg samen met de commissaris van de Koning, in 
aanwezigheid van de portefeuillehouder. 
 
Aanleiding 
Naar aanleiding van een klokkenluidersmelding hebben wij op verzoek van de accountant EY een 
integriteitsonderzoek laten doen naar het dossier Uithoflijn. Dit onderzoek door Integis BV is begin november 
2018 opgeleverd. Daarnaast zijn er in 2018 nog twee onderzoeken van de Randstedelijke Rekenkamer 
opgeleverd die voor de accountant van belang waren bij de controle van de jaarrekening 2017: Het onderzoek 
naar de verkoop van kavels aan de Dolderseweg en het onderzoek samen met de Rekenkamer van de gemeente 
Utrecht naar het project Uithoflijn. 
Mede hierdoor is het proces door de accountant nog niet afgerond. Dit heeft er toe geleid dat het ministerie van 
BZK de wekelijkse bevoorschotting uit het provinciefonds voor 60% heeft opgeschort. Wij hebben u toegezegd 
dat wij u middels een statenbrief eens in de drie weken, of zoveel eerder indien wenselijk, over de stand van 
zaken en de voortgang van de controle informeren. 
 
Voortgang opvolging bevindingen uit het Integisrapport 
Na de oplevering van het Integisrapport begin november jl. is een “Stappenplan Provincie Utrecht – EY ” 
opgesteld (hierna: stappenplan). De stappen 1- 5 zien toe op de invulling van het onderzoek in de 
daaropvolgende stappen en zijn inmiddels afgerond, inclusief een eerste aanzet voor de bestuurlijke 
beschouwing. De accountant heeft te kennen gegeven dat de stappen 6 – 15 cruciaal zijn in het kader van de 
jaarrekeningcontrole 2017. Inmiddels zijn wij met EY vergevorderd in de verificatiefase van de bevindingen van 
Integis en zal EY in dit kader nog een aantal gesprekken voeren, waaronder met de voormalig projectdirecteur. 
EY heeft naar aanleiding van de door ons opgeleverde verificatie van de bevindingen in het Integisrapport op 8 
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maart en 21 maart jl. vervolgvragen gesteld. Deze vragen geven verder sturing aan onze impactanalyse en de 
beschouwing over de Uithoflijncasus.  
 
Voortgang jaarrekeningproces 2017 
In afstemming met EY kunnen wij u het volgende berichten:  
 
Er zijn de afgelopen weken vier vragenlijsten door EY aan de provincie voorgelegd. Deze vragenlijsten bevatten 
198 vragen. 
 
1. Vragenlijst 8 maart 2019 
EY heeft op 8 maart 2019 een vragenlijst (35 vragen) met betrekking tot het Integisrapport en het stappenplan 
ingediend. Deze vragen hebben betrekking op mandaten, screening inhuur en hoger management, de 
klokkenluidersregeling en de aanvullende informatie met betrekking tot Verzoek tot wijzigingen (VTW’s).  
 
2. Vragenlijst 15 maart 2019 
Op 15 maart 2019 heeft EY een vragenlijst (53 vragen) met betrekking tot de grondexploitatie van Hart van de 
Heuvelrug en de Vliegbasis Soesterberg aangeleverd. Deze vragen richten zich op de gehanteerde 
rekenmodellen, aanvullende informatie over de waardering en de nog te realiseren kosten, stand van zaken met 
betrekking tot bestemmingsplannen. Daarnaast vraagt EY aanvullende informatie met betrekking tot de projecten 
die voor risico en rekening van de Provincie onder verantwoordelijkheid van de gemeenten Zeist en Soest 
worden uitgevoerd. 
 
3. Vragenlijst 21 maart 2019 
Op 21 maart 2019 hebben wij een vragenlijst ontvangen met aanvullende vragen naar 30 VTW’s in het project 
Uithoflijn (Verzoek tot wijziging oftewel meerwerkfactuur), onder andere op basis van een actualisatie van de 
risico inschatting door EY. EY heeft daarnaast de werking van het VTW-proces beoordeeld.  
 
4. Vragenlijst 22 maart 2019 
Op vrijdag 22 maart heeft de accountant ons de lijst (80 vragen) met betrekking tot reguliere jaarrekening 2017 
gestuurd.  
De lijst is opgebouwd langs vier hoofdthema’s: 
- Gebiedsontwikkeling / voorraden (Hart van de Heuvelrug / Vliegbasis Soesterberg) relatie met de vragenlijst van 
15 maart 2019. 
- Materiële vaste activa (administratieve verwerking van investeringsprojecten waaronder het project Uithoflijn)  
- Inkopen en Aanbestedingen   
- Subsidielasten en verplichtingen (aansluiting met de subsidieadministratie en meerdere stelsels voor de 
administratieve verwerking van meerjarige subsidies). 
 
Deze vragen zijn door EY gesteld omdat gezien de omstandigheden rond de jaarrekening 2017 zij op grond van 
beroepsregels een evaluatie moet maken van de risico’s die uit de bevindingen op posten voortvloeien uit de 
jaarrekening. Het is in ons belang dat EY vanuit het verhoogde risicoprofiel diepgaandere controles verricht 
aangaande de jaarrekening 2017. Dit leidt ertoe dat wij met EY diverse zaken opnieuw bezien evenals eerder 
ingenomen standpunten.  
 
Aanvullend op bovenstaande thema’s dienen wij met EY tevens werkzaamheden te verrichten ten aanzien van de 
gebeurtenissen na balansdatum en de niet in de balans opgenomen rechten en verplichtingen. Ook evalueren wij 
met EY recente ontwikkelingen in wet- en regelgeving (bijvoorbeeld wijzigingen in het BBV) in relatie tot de 
jaarrekening 2017.  
 
De jaarrekening 2017 dient met grote zorgvuldigheid tot stand te komen en door EY gecontroleerd te worden. De 
aanlevering van de antwoorden op de vragen is een complex proces en zal minimaal nog een aantal weken in 
beslag nemen.  
Nadat de vragenlijsten van EY, inclusief mogelijke vervolgvragen, zijn afgewikkeld heeft EY nog tijd nodig om de 
aangeleverde stukken te verwerken en te beoordelen om zo tot een oordeel met betrekking tot de jaarrekening 
2017 te komen.  
Over de voortgang van dit proces en het voorgestelde tijdpad naar de afwikkeling van de jaarrekening 2017 
zullen wij u in overleg met de accountant in de volgende statenbrief informeren.  
 
Status diverse gesprekken 
Op 21 februari en 13 maart hebben er gesprekken heeft plaats gevonden tussen de voormalig manager 
Bedrijfsvoering POUHL, gedeputeerde Straat en de provinciesecretaris. In gezamenlijkheid is afgesproken om 
tussentijds niet te communiceren over de inhoud van onze gesprekken. 
 
Op 20 maart jl. heeft de voormalig projectdirecteur POUHL een gesprek gehad met gedeputeerde Straat en de 
provinciesecretaris om gezamenlijk terug te blikken op het proces. Afgesproken is dat nog een tweede 



 

  

 

(afrondend) gesprek met de provinciesecretaris volgt. Hierbij is ook een gesprek van de voormalig 
projectdirecteur POUHL met de accountant aan de orde. 
 
Met beiden is afgesproken dat wij over de inhoud van deze gesprekken geen mededelingen doen tot zij zijn 
afgerond en er gezamenlijke afspraken zijn over de communicatie. 
 
Op 2 april as. vindt er een gesprek plaats tussen de cvdK, de verantwoordelijke partner en bestuurders van EY- 
accountants. 
 
In het kennismakingsgesprek met de DG Chris Kuijper van het Ministerie van Binnenlandse Zaken (BZK) op is de 
controle van de jaarrekening 2017 aan bod geweest. Afgesproken is dat wij het ministerie goed op de hoogte 
houden van de voortgang.  
 
Tweewekelijks vindt er een voorgangsoverleg plaats tussen de EY en de provinciesecretaris en diens team. Op 
inhoudelijk niveau wordt er dagelijks samengewerkt tussen dat team en EY om alle vragen beantwoord te krijgen. 
 
Afrondend 
Uit het onderzoek van de UHL, aanverwante onderzoeken en de controle van de jaarrekening komen 
onderliggende patronen in beeld. Afgesproken is dat wij in een beschouwing in het jaarverslag onze analyse 
daarvan opleveren met een bijbehorend pakket van verbetermaatregelen. Daarbij is de aandacht gericht op hoe 
wij de gedane aanbevelingen uit de drie onderzoeksrapporten (Integis, Randstedelijke Rekenkamer Dolderseweg 
en de gezamenlijke Rekenkamer Uithoflijn) en de aanbevelingen van de accountant gaan borgen in de 
organisatieontwikkeling. 
 
Concreet voorliggende vraag aan statencommissie / Provinciale Staten  
Kennis te nemen van deze brief. 
 
Gedeputeerde Staten van Utrecht, 
 
De voorzitter,  
De secretaris,  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
cc:  Gemeenteraad van Utrecht;  

Jan van der Bij (ministerie BZK) en Hans Smit (ministerie BZK) 


